

# 107 學年度必修科目表使用注意事項

## Guide to Users of Required Course List, Academic Year 2018

一、本表適用於 107 學年度入學之大一新生。

1. This Guide is applicable to freshmen who are admitted in Academic Year 2018.

二、轉學生以根據該班其餘多數同學適用之必修科目表為準，例如 108 學年度轉入本校電機系二年級學生，因其班上同學多數係 107 學年度入學（學號為 07 字頭），因此均適用本必修科目表。

2. In case of transfer students, the Compulsory Course List applicable to other majority of students in that Class shall apply. For a transfer student who is admitted into the Department of Electrical Engineering of the University in Academic Year 2019 as a sophomore, for instance, where a majority of students in that class were admitted in Academic Year 2018 (with student numbers bearing a prefix of 07 (Year 2018)), this Compulsory Course List is applicable.

三、必修科目表為修讀學士學位、選讀輔系與雙主修等必須修習之課程與最低學分規定。

3. The courses enumerated in the Compulsory Course List represent the compulsory courses and the minimum number of credits required for students who study for bachelor degree, study in a minor department or study in double majors.

四、各系必修科目表係根據「大學法施行細則」第二十四條規定，由各系自行訂定，並經本校各級課程委員會研議後，提教務會議通過後實施。

4. In accordance with Article 24 of the “Enforcement Rules of the University Act”, the Compulsory Course List may be established by the respective Departments, submitted to and reviewed by the Curricular Committees of the various levels of the University and finally to be passed in the Council of Academic Affairs before being put into implementation.

五、轉學生得辦理抵免部份科目學分，請依「本校學生抵免學分辦法」辦理。

5. The courses and credits a transfer student may be exempted or reduced shall be duly managed in accordance with “National Chiao Tung University Credit Transfer Regulations”.

六、修讀學士學位者，在修課方面必須符合下列條件：

1. 已修滿各系規定之最低畢業學分，包含共同必修科目（至少 28 學分至多可採計至 40 學分於最低畢業學分數內，但各學系另有規定者，從其規定）、各系必修科目等；選修科目學分由各系認定。

2. 修畢一、二、三年級體育（0 學分），大四體育（選修）不得抵大一至大三之必修體育。

6. A student for a bachelor degree shall satisfy the following requirements in the study programs:

(1) Shall satisfactorily complete the minimum number of credits required for graduation specified by the respective Departments, including the common compulsory courses (28 credits as the minimum, up to 40 credits for graduation, or other number of credits otherwise specified by the respective Departments if any), the compulsory courses required for the respective Departments. The credits for elective courses shall be determined by the respective Departments.

(2) Shall satisfactorily complete the Physical Education course for freshmen, sophomore and junior years (zero credit). The Physical Education course (elective) completed in the senior year shall not be taken for waiver of Physical Education course for freshmen, sophomore and junior years.

七、欲選讀輔系者，請依「本校學生修讀輔系（所）辦法」辦理，在修課方面必須符合下列條件：

1. 二年級起至第四學年上學期加選截止前向註冊組提出申請。

2. 在主系規定之最低畢業學分以外按欲修讀輔系之輔系科目表規定加修該系輔系最低應修學分數（按各系輔系規定）。

7. A student who intends to study in a minor department shall duly apply in accordance with “National Chiao Tung University Minor study Regulations” and shall live up to the following requirements in the study programs:

- (1) Shall apply to the Registrar Division starting from the Sophomore Year until the deadline specified for enrollment in the first semester of the Senior Year.
- (2) Shall study and complete the minimum number of credits required for the intended minor department as specified in the minor department list of required courses (as required by the respective minor departments) in addition to the minimum number of credits required for graduation for the major department.

八、欲選讀雙主修者，請依「本校學生修讀雙主修辦法」辦理，在修課方面必須符合下列條件：

1. 二年級起至第四學年上學期加選截止前向註冊組提出申請。
  2. 在主系規定之最低畢業學分以外，須修滿加修學系（與主系性質不同學系。請參考各學系學生可選讀雙主修之學系名稱一覽表）全部必修科目與學分，加修科目學分如未達 35 學分，由加修學系指定相關選修科目補足之。
8. A student who intends to study for double majors shall duly apply in accordance with “National Chiao Tung University Double Major Regulations” and shall live up to the following requirements in the study programs:
- (1) Shall apply to the Registrar Division starting from the Sophomore Year until the deadline specified for enrollment in the first semester of the Senior Year.
  - (2) Shall study and complete all compulsory courses and credits required for the additional department (which must be a department different in attribute from the department of major. Please refer to the name list of double majors available to students of various departments) in addition to the minimum number of credits required for graduation for the major department. If the number of credits for the additional courses is below 35, such shortfall shall be made up with the elective courses specified by the additional department).

九、選課相關問題請洽課務組辦理。

9. On issues regarding elective courses, please consult with the Curriculum Division.

十、學籍與課程相關規定請參考本校學則與每學期課程時間表內說明。

10. For issues about enrollment status and curricular issues, please refer to the NCTU Study Regulations and Course Timetable of the University for details.